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Tisztelt Képviselő-testület! 

 

Nagy szeretettel szeretném Önöket tájékoztatni az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 

eltelt év, kulturális rendezvények végrehajtásáról. 

Tavaly is ilyenkor találkoztunk itt a Szlovák Tájházban, vagyis szeptember hónap második felében.  

Ebben az időszakban már háromnegyed éven túl vagyunk.  

Közmeghallgatás óta történtekről adok számadást: 

 

-október 01-én az Idősek napján vettünk részt a városi Művelődési Házban. 

 

-október közepén a Tájházban tartottuk az iskolások, óvodások, civil szervezetek tagjai részére 

szlovák műhelymunkákat csapat építő programokkal, ahol bemutattuk az őseink őszi munkálatait, régi 

szlovák ételek-gasztronómiát. 

 

-október végén a Temetőkertben megtartottuk az evangélikus istentiszteletet /lelkész asszony Farkas 

Etelka/ betegség miatt a lelkész asszonyunk helyett Sztruhár András presbiter közreműködésével-

megemlékezést az Ősökre Mindenszentek, Halottak napja tiszteletére. 

 

-november végén a II. Rákóczi F. klubban a FHKE által megrendezésre került Turbucz Lajosné-Idus 

közreműködésével adventi koszorú, ajtó díszek saját kezű készítése. 

 

-decemberben a harmadik adventi vasárnapon megtartottuk a II. Rákóczi F. klubban a Szlovákok 

napját Kozárovcei kulturális csoporttal és a Bránicska közreműködésével. 

 

Az idei évben ugyan úgy, mint tavaly előkészítettük az évi kulturális programtervünket. 

Ebből a következőket szerelném kiemelni, amiket végre is hajtottuk: 

 

2024.év.  

-január elején a Doni megemlékezésen és koszorúzáson vettünk részt az evangélikus gyülekezeti 

házban és a templom falánál koszorút helyeztünk el. 

 

-január 27-én több éves kihagyás után /covid 19/ megrendeztük a gimnáziumba a hagyományos, 

farsangi, batyus bált a Vértes Express közreműködésével. Vendégeink voltak Kozárovcéről /Bystrík 

Izsold-polgármester feleségével és egy baráti párral és Šaľáról Marika Hrabovská és Mirko Samuel. 

 

- február24-én immár kilencedik alkalommal megrendeztük a „Siska sütő versenyt” és ezen a napon 

megszavaztuk azt a három személyt, akik az idei évben képviselni fognak minket a Magyarországi 

Szlovákok Szervezetének Közgyűlésén, továbbképzéseken. Tatabánya-Bánhidáról is jöttek a saját 

siskákkal versenyre a Szlovák Önkormányzat tagjai.  

 

-március 10-én a KEV Szlovák Önkormányzat által megrendezésre kerülő TEMPLOM DALA című 

egyházi zenei programon vettünk részt Sárisápon. 

 

-március11-én megtartottuk Tájházba a Nőnapot. Igen köszönjük a Szlovák önkormányzat tagjának 

Viczena Miklósnak a szép köszöntőt és Biró Józsefnek a szép zenei összeállítását. 

 

-március 12-én vettünk részt a FHKE közgyűlésén. 

 

-március 15-én nemzeti ünnepén-koszorúzáson vettünk részt. 

 

-március 24-én Babicskázás, az idén a Tájházban fogadták a leánykákat a nagymamák. (Tóth Istvánné, 

Bekéné Sziráki Marianna) meg a saját otthonukban fogadták a lányokat. 

 

-március 27 -én megtartottuk a húsvéti előkészületek iskolások részére a Tájházban. Voltak óvodások 

50 fő és iskolások 90 fővel. 
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-április 19-én Nobik Erzsébet lelkésznő tiszteletre testületi ülés után ez emlék helyre elhelyeztük 

emlékező virágokat. a Topolya parkban. 

 

-április 20-án a Puskin Művelődési Házban vettünk részt a KEV Szlovák Önkormányzat és a Nitra 

megyei Közművelődési Ház együttműködésük 15.éves évfordulója alkalmából megtartott kulturális 

rendezvényen, ahol a Nitrai kultúrcsoportok adták a műsort. 

 

-április 26-án a Budapesti Szlovák Intézetben kerül sor a MSZSZ civil szervezetünk közgyűlésére 

Részt vettünk hárman ezen a gyűlésen: Bekéné Sziráki Marianna, Búzer Tibor és én képviseltük az 

Oroszlányi pobocskát. 

 

-április 27-28-án a Nyílt Tájházak programon vettük mi is részt és a két napban sok kulturális 

programot és gasztronómiai kóstolót kínáltunk az odaérkezőknek. 

 

-május 01-én egynapos kiránduláson vettük részt Komárnóban, ahol a helyi Matica Slovenská civil 

szervezet tagjai, vezetője bemutatták a város nevezetességeit este egy igen színvonalas műsorban is 

volt részünk a kultúrházban. Ezt a kirándulást a KEV Szlovák Önkormányzat szervezte. 

 

-május 10-én a Tájházban az Európa napja alkalmából fogadtuk a városunk testvérkapcsolatú 

delegációkat –ebédet főztünk számukra, bemutattuk a Tájházunkat. 

 

-május 12-én Tatabányán a Forgó rózsa kulturális rendezvényen vettük részt, bemutatkoztak a 

Pilisszántói, Tardosi és Bánhidai szlovák kultúrcsoportok is. 

 

-május 19-május 24-ig részt vettünk a szlovák klub tagjaival egy tanulmányi, oktatási ismeretterjesztő 

úton Trencsény-Teplicén. 

 

-május 30-án fogadtuk a József Attila általános iskola 1/b osztályos tanulóit egy csapatépítő 

foglalkozáson a Tájházban. 

 

-június 04-é az összetartozás napján koszorút helyeztük el mi is az emlékműnél /Tóth Istvánné, 

Bekéné Sziráki Marianna/. 

 

-június 09-én választásokon való részvétel /kommunális, nemzetiségi választások/. 

 

-június 14-én este az ATV – Hazahúzó című műsorban levetítették azt a kis filmet Oroszlányról /70 

éves a városuk/, ahol a Tájházban is csináltak riportot egy hónappal azelőtt. 

 

-június 15-én a Haraszthegyi pikniken is részt vettünk, mint az előző évben, amit a Baráti kör 

szervezte. Mi az idén is nudlit készítettünk a gyerekekkel, gyerekeknek. 

 

-június 29-én került megrendezésre a Tájházunkban a Pajta fesztivál. A Baráti körrel 

együttműködtünk. 

 

-július 06-án vettünk részt az OSZÖM által rendezett Szlovákok napján Bakonycsernyén, előtte való 

napon a Tájházban közösen készítettünk a saját diókból háromfajta diós sütit, amiket a rendezvényen 

kínáltunk az oda látogatóknak. 

 

-augusztus 05-agusztus 07-ig a Bránicska gyerek tánccsoportunk 5 tagja és a vezetőjük tánc táborban 

vett részt, amit a KEV Szlovák Önkormányzat szerezett a részükre. 

 

-augusztus 10-11-én immár 29-ik alkalommal megrendeztük a FHKE és az evangélikus egyházzal a 

FALUNAPOT. 
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-augusztus 18-augusztus 22-ig egy ismeretterjesztő, családok látogatással összekötő, tanulmányi úton 

vettünk részt. Szállásunk Felső Szeliben volt. 

 

-szeptember 24-én a Kölcsey Ferenc művelődési házban a színház teremben vendégszerepelt a 

Kozárovcei PRASZLICA folklór együttes. Ez a műsor a 70. éves városunk tiszteletére került 

megrendezésre és az önkormányzatunk pályázati összegből finanszírozta. 

 

-augusztus 31-szeptember 01-én megrendezésre kerülő Tájház gondnokainak konferenciája 

Rudabányácskán volt és tőlünk négy fő vett részt /Nagy Gergelyné, Bekéné Sziráki Marianna, Molnár 

Ferencné és jó magam/ 

 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

Kérem a tájékoztató megvitatását és elfogadását! 

 

Oroszlány, 2024. szeptember 11. 

 

 

 Szabó István Lajosné 

 

 

 

 

 

az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

…/2024. (…) határozata 

az elmúlt évi közmeghallgatástól az ez évi közmeghallgatásig szóló kulturális rendezvények 

végrehajtásáról szóló tájékoztatóról 

 

Az Oroszlányi Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete elfogadja az elmúlt évi 

közmeghallgatástól az ez évi közmeghallgatásig szóló kulturális rendezvények végrehajtásáról szóló 

tájékoztatót.  

 

Határidő:  azonnal  

Felelős:  Szabó István Lajosné elnök 
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